
PROTOKÓŁ Nr XVI/12
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

28 lutego 2012 roku 
o godz. 9.00    w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
oraz
• pan Kazimierz Maciaszek – kierownik Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu,
• pan  Roman  Kolibabka  –  zarządzający  Niepublicznych  Zakładem  Opieki  Zdrowotnej 

„ZDROWIE” w Bojanowie,
• przedstawicielki prasy lokalnej – pani Anna Hause – redaktor naczelna tygodnika „Życie 

Rawicza”, pani Karolina Ciemniak patron medialny naszej gminy,
• grupa rodziców dzieci klas I-III z Zaborowic.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  pan  Maciej 
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji  
uczestniczy 12  radnych (nieobecni: Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof – złożył mandat  
5.12.2011,  Dariusz  Sikora)  co  stanowi  quorum  jest  ona  zatem  władna  obradować  i 
podejmować prawomocne uchwały.

Przewodniczący  obrad  zapytał  czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  porządku 
obrad są wnioski. 
 Z  wnioskiem o   dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie   zaciągnięcia 
zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i 
Gierłachowie” wystąpił Burmistrz Bojanowa Józef Zuter.
Przewodniczący  obradom  poddał  pod   głosowanie  wniosek  Burmistrza  Zutera;  za  jego 
prowadzeniem do porządku obrad głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za”.
W związku z powyższym przewodniczący Rady odczytał porządek XVI sesji i poddał go pod 
głosowanie -  przyjęto go 12 głosami „za”, a przedstawia się on następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu Nr XIV/11 z sesji,  która odbyła się w dniu 20 grudnia 2011 roku i  
protokołu Nr  XV/11 z 29 grudnia 2011 roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym.
6.  Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy   w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych 
zarządzeniach.
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7.Informacja na temat opieki zdrowotnej w gminie Bojanowo.
1) wystąpienie pana Janusza Atłachowicza - prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego 
w Rawiczu,
2)  wystąpienie  pana  Romana  Kolibabki  –  kierownika  Niepublicznego  Zakładu  Opieki  
Zdrowotnej  ”Zdrowie” w Bojanowie.
 8.  Informacja  na  temat  bezrobocia  w  gminie  Bojanowo  –wystąpienie  pana  Kazimierza 
Maciaszka  - kierownika Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu.
 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wygaśnięcia mandatu radnego,
2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok,
3) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2012 rok,
4)  zawarcia  porozumienia  z  Miastem  Leszno,  dotyczącego  powierzenia  Miastu  Leszno  
realizacji zadania publicznego, polegającego na zapewnieniu właściwej opieki bezdomnym  
zwierzętom z gminy Bojanowo,
5) zmiany Uchwały Nr XLVI/357/10 z dnia 5 listopada 2010 roku w sprawie nieodpłatnego  
przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Warszawie na rzecz Gminy  
nieruchomości niezabudowanej położonej w Golinie Wielkiej,
6)  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i  
Gierłachowie”,
7)  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji    pn.  „Budowa kanalizacji  
sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”.
8) zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 –    2023,
9) zmian budżetu na 2012.
10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt. 3.Przyjęcie protokołu Nr XIV/11 z sesji, która odbyła się w dniu 20 grudnia 2011 
roku i  protokołu Nr  XV/11 z 29 grudnia 2011 roku.

W związku z tym, iż do protokołu Nr XIV/11 z sesji, która odbyła się w dniu 
20 grudnia 2011 roku i protokołu Nr XV/11 z sesji z dnia 29 grudnia 2011 roku nie wpłynęły 
uwagi  pisemne   i  ustne  przewodniczący  Jagodziński  zaproponował  aby  przedmiotowych 
protokołów nie odczytywać. Za powyższą propozycją głosowali wszyscy obecni na sesji radni 
–  12  „za  (nieobecni:  Bartkowiak  Jarosław,  Skupin  Krzysztof  –  złożył  mandat  5.12.2011,  
Dariusz Sikora). Protokoły Nr XIV/11 z sesji, która odbyła się w dniu 20 grudnia 2011 roku 
i Nr XV/11, która odbyła się dnia 29 grudnia 2011 roku przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

• Radny Franciszek Wieremiejko cyt. „ proszę o sprawdzenie oznakowania na ulicy 
Platanowej,  gdyż  samochody  dojeżdżające  do  firmy  LIBERO  notorycznie  uszkadzają 
chodnik”. 
Burmistrz cyt. „ rozumiem, że chodzi o naruszenie przepisów?”.
Pan Wieremiejko „tak”.

• Radny  Jan  Kubis (pytanie  skierowane  do  przewodniczącego  Rady  pana  Macieja 
Jagodzińskiego) cyt. „ czy rozmawiał pan z panem Krzysztofem Skupinem dlaczego 

złożył mandat radnego”.
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pytanie drugie cyt. „kto jeszcze z radnych jest dla pana niewygodny, aby współpraca z 
panem Burmistrzem układała się jeszcze lepiej?”.

• Radny Zygmunt Maćkowiak cyt. „jak wygląda sprawa spółek wodnych”, 
„ w Sowinach zapada się kostka na nowo pobudowanych chodnikach”.

• Radny  Marek Kotlarczyk cyt.  „ czy podjęto decyzję w sprawie zwrotu nakładu na 
przydomowe  oczyszczalnie ścieków w Sułowie Małym”,

• Radna Halina Lis cyt. „ samochody wożące piasek na budowę S5 poniszczyły drogę 
czy można prowizorycznie utwardzić pobocze”, „ jak długo będzie robiona świetlica 
wiejska w Zaborowicach”.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie  międzysesyjnym

Przewodniczący Rady Maciej Jagodziński zapoznał Państwa radnych z reprezentacją 
Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  okresie  międzysesyjnym.  Pisemna  informacja  stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Pytań do informacji nie było. 

Do pkt.  6  Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych  zarządzeniach.

Burmistrz Bojanowa pan Józef Zuter zapoznał uczestników sesji z reprezentacją gminy na 
zewnątrz – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu - oraz z wydanymi od dnia 29 grudnia 
2011 roku zarządzeniami:

Zarządzenie  Nr  104/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  9  stycznia  2012  roku  w  sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji,

Zarządzenie Nr 105/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 9 stycznia 2012 roku w sprawie planu  
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych  
gminie ustawami na 2012 rok,

Zarządzenie  Nr  106/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  16  stycznia  2012  roku  w  sprawie  
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  lokalu  użytkowego  nr  5  położonego  w  
Bojanowie przy ulicy Rynek 26,

Zarządzenie  Nr  107/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  16  stycznia  2012  roku  w  sprawie  
powołania  komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości położonej w Bojanowie  
oznaczonej jako działka ew. nr 507/1,

Zarządzenie  Nr  108/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  17  stycznia  2012  roku  w  sprawie  
powołania  Komisji  Konkursowej  do  spraw  opiniowania  ofert  na  realizację  zadania  
publicznego  w  zakresie  wspierania  i  upowszechniania  kultury  fizycznej  w  roku  2012  
zgłoszonych przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty działające w sferze pożytku  
publicznego w wyniku ogłoszonego otwartego konkursu ofert.
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Zarządzenie  Nr  109/12 Burmistrza Bojanowa  z  dnia  23  stycznia   2012 roku w sprawie  
ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie  
wspierania i upowszechniania kultury fizycznej w roku 2012,
Zarządzenie  Nr  110/12  Burmistrza  Bojanowa  dnia  23  stycznia  2012  roku  w  sprawie  
przekazania  w  nieodpłatne  użytkowanie  pozostałych  środków  trwałych  na  rzecz  Domu  
Kultury w Bojanowie,

Zarządzenie Nr 111/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 7 lutego 2012 roku w sprawie powołania  
komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji,

Zarządzenie  Nr  112/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  13  lutego  2012  roku  w  sprawie  
upoważnienia  Pani   Jadwigi  Słupianek  zatrudnionej  w  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  w  
Bojanowie na stanowisku specjalisty pracy socjalnej do podejmowania następujących działań  
w czasie usprawiedliwionej nieobecności Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Bojanowie,

Zarządzenie  Nr  112/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  14  lutego  2012  roku  w  sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji,

Zarządzenie  Nr  113/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  14  lutego  2012  roku  w  sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji,

Zarządzenie  Nr   114/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  14  lutego  2012  roku  w  sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego oraz  określenia  o organizacji,  składu,  trybu pracy  oraz  zakresu obowiązków  
członków komisji,

Zarządzenie  Nr  115/12  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  14  lutego  2012  roku  w  sprawie  
powołania  komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji.

W  uzupełnieniu   informacji  Burmistrz  poinformował  o  kontroli  z  Urzędu 
Marszałkowskiego, dotyczącej rewitalizacji parku im. Kosynierów Wielkopolskich 
w Bojanowie. Kontrola wypadła pozytywnie.

Burmistrz spotkał się również z nowym kierownikiem budowy drogi ekspresowej S5. 
Omówiono kwestię  remontu cząstkowego dróg; liczymy na współpracę w firmą Alpine – 
Bau.
Uczestnicy sesji zostali poinformowani o prawdopodobnej lokalizacji biogazowni na terenie 
byłego wylewiska na Klapowie.

Burmistrz spotkał się również z posłem Łukaszem Borowiakiem w kwestii pomocy 
we wskazaniu środków pomocowych na budowę przedszkola w Bojanowie.
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Do pkt 7.Informacja na temat opieki zdrowotnej w gminie Bojanowo.
1) wystąpienie pana Janusza Atłachowicza - prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego 

w Rawiczu,
2)  wystąpienie  pana  Romana  Kolibabki  –  kierownika  Niepublicznego  Zakładu  

Opieki Zdrowotnej  ”Zdrowie” w Bojanowie.

W  związku  z  tym,  iż  pan  Janusz  Atłachowicz  Prezes  Szpitala  Powiatowego  w 
Rawiczu  nie  mógł  uczestniczyć  w  sesji,  głos  zabrał  pan  Roman  Kolibabka  –  kierownik 
Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Zdrowie” w Bojanowie.

Zapoznał  uczestników  obrad  z  umowami  jakie  zostały  zawarte  na  rok  2012.  Nie 
podpisano umowy na lekarza sportu, logopedię i medycynę sportu. W związku z powyższym 
postanowiono zatrudnić lekarza rehabilitacji, który będzie wynagradzany prywatnie.

Pan Kolibabka wspomniał również, iż do dzisiejszego dnia nie posiada umowy 
z  ambulatoryjnej  opieki  specjalistycznej,  natomiast  na początku lutego NZOZ ‘Zdrowie” 
podpisał umowę na rehabilitację. 

Pan Stanisław Gasik sołtys Gołaszyna zapytał czy w internecie znajdziemy informację 
o godzinach otwarcia ośrodka.

Pan Kolibabka wyjaśnił, iż na stronie internetowej NFZ jest o godzinach przyjęć w 
poszczególnych  poradniach.

Pani  Wieńczysława  Barteczka  sołtys  Wydartowa  I  zapytała  czy  są  ograniczenia 
przyjęć w poradni dla kobiet.

 Pan  Roman  Kolibabka  odpowiedział,  że  na  to  świadczenie  przyznano  więcej 
punktów, przyjmować będą dwaj lekarze więc żadnych problemów nie powinno być.

Radny Zygmunt Maćkowiak zapytał jakie są szanse na przywrócenie logopedy.
Kierownik NZOZ odpowiedział,  iż na dzień dzisiejszy jest to niemożliwe. Pomimo 

wielu odwołań otrzymano odpowiedź negatywną.
Więcej pytań do pana Romana Kolibabki nie było. Pisemna informacja z działalności NZOZ 
‘Zdrowie”  w Bojanowie  stanowi  załącznik  nr  4 do  protokołu.  Informacja  z  działalności 
Szpitala Powiatowego w Rawiczu – załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.8.  Informacja  na  temat  bezrobocia  w  gminie  Bojanowo  –  wystąpienie  pana   
Kazimierza   Maciaszka  - kierownika Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu.

Kierownik Powiatowego Urzędu w Rawiczu pan Kazimierz  Maciaszek przedstawił 
uczestnikom obrad strukturę bezrobocia na terenie naszej gminy. Pan kierownik Maciaszek 
zaznaczył,  iż  w  skali  powiatu  odnotowano  8  %  spadek  bezrobocia  natomiast  w  gminie 
Bojanowo 12 %. Nie oznacza to jednak, że nie ma problemu bezrobocia. Niepokojący jest 
brak pracy wśród kobiet – szczególnie po 45 roku życia.
Dużą popularnością  cieszą się prace społecznie –użyteczne.  Jak zaznaczył  kierownik PUP 
gmina Bojanowo bardzo angażuje się w pomoc osobom bezrobotnym; świadczy o tym duża 
rotacja osób korzystających z tego rodzaju pomocy. 
Powiatowy Urząd Pracy w Rawiczu dysponuje również środkami na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej. Jak zaznaczył pan Maciaszek złożono 30 wniosków – 10  wniosków otrzyma 
dofinansowanie.  Rozważane  jest  również  uruchomienie  środków  ze  specjalnej  rezerwy 
Ministra Pracy i Polityki Społecznej na programy specjalne aktywizujące bezrobotnych do 
30 roku życia i powyżej 50 roku życia.
Radna pani Ewa Szczepaniak zapytała o spadek bezrobocia w gminie Bojanowo i z czego on 
wynika?”.
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Kierownik  Maciaszek  wyjaśnił,  że  na  spadek  bezrobocia  ma  wpływ  migracja  zagranicę. 
Wiele osób szuka zatrudnienia poza granicami powiatu.
Radny pan Stanisław Tomiczak  zapytał  o  środki  na podjęcie  działalności  gospodarczej  – 
dlaczego w roku 2010 na tę formę pomocy było w puli PUP 2,5 mln zł a teraz tylko 1 mln.
Czy wszystkie osoby starające się o pomoc w ramach tych środków ją otrzymały.

Pan Maciaszek wyjaśnił, iż ramach projektu systemowego Poprawa zdolności do zatrudnienia 
oraz podnoszenie poziomu aktywności zawodowej osób bezrobotnych -  projekty systemowe 
dla PUP - 6.1.3 PO KL z EFS rzeczywiście tych środków było mniej. Niestety, nie wszystkie 
projekty otrzymały dofinansowanie. 

W ramach tych środków Powiatowy Urząd Pracy organizuje:
- szkolenia 
- staże 
- przygotowanie zawodowe dorosłych 
-  prace interwencyjne
-  wyposażenie i doposażenie stanowiska pracy.
Powiatowy Urząd Pracy stara się o dodatkowe  środki z rezerwy Ministra tj. dodatkowe 10 %.
Więcej  pytań  do  pana  Kazimierza  Maciaszka  nie  było.  Informacja  pisemna  dotycząca 
struktury  bezrobocia  na  terenie  gminy  Bojanowo  stanowi  załącznik  nr  6 do  protokołu. 
Przewodniczący obradom podziękował obydwu zaproszonym za przybycie  i  ogłosił 
20 – minutową przerwę do godz. 11.00.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wygaśnięcia mandatu radnego,

W związku ze zrzeczeniem się mandatu przez radnego Krzysztofa  Skupina  (złożył 
mandat  5  grudnia  2011  roku) zaistniała  konieczność  wywołania  projektu  przedmiotowej 
uchwały. Projekt został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 21 lutego 
2012; został zaopiniowany pozytywnie.
Po odczytaniu przez przewodniczącego obradom jego treści przystąpiono do głosowania.
Za  podjęciem uchwały  głosowało  10  radnych   przy  1  głosie  wstrzymującym  (radny Jan 
Kubis)  –  ((nieobecni:  Bartkowiak  Jarosław,  Skupin  Krzysztof  –  złożył  mandat  5.12.2011,  
Dariusz Sikora, nieobecny podczas głosowania radny Marcin Mróz).
 Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 lutego 2012 roku w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
2)   zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok,  

Projekt uchwały był tematem Komisji Stałych  w dniu 21 lutego 2012 roku. Przewodniczący 
Jagodziński odczytał treść uchwały i przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych,  przy 2 głosach wstrzymujących się  (radni:  
Leszek Janowicz i Stanisław Tomiczak),(nieobecni: Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof –  
złożył mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 lutego 2012 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji  Rewizyjnej  na 2012 rok została  pojęta  i  stanowi  załącznik  nr 8 do 
niniejszego protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
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3) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2012 rok,

Z projektem uchwały Państwo radni zapoznali się na posiedzeniu Komisji w dniu 
21  lutego  2012  roku.  Po  wprowadzeniu  zgłaszanych  korekt  ostateczną  wersję  uchwały 
przedstawił  przewodniczący  Jagodziński.  Po  odczytaniu  treści  uchwały  przystąpiono  do 
głosowania. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” ),(nieobecni:  
Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof – złożył mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  28  lutego  2012  roku  w sprawie  przyjęcia 
planów pracy Komisji Stałych Rady na 2012 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 9 
do protokołu. 

Do pkt. 9  Podjęcie uchwał w sprawie:
4) zawarcia  porozumienia  z  Miastem  Leszno,  dotyczącego  powierzenia  Miastu  

Leszno  realizacji  zadania  publicznego,  polegającego  na  zapewnieniu  właściwej  opieki  
bezdomnym zwierzętom z gminy Bojanowo,

Z projektem uchwały oraz jej uzasadnieniem Panie i Panowie radni zapoznali się na 
posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady  w  dniu  21  lutego  2012  roku.  Przewodniczący  obrad 
odczytał  treść uchwały i  zarządził  głosowanie.  Za  podjęciem uchwały głosowali  wszyscy 
obecni na sesji radni – 12 „za” ),(nieobecni: Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof – złożył  
mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  28  lutego  2012  roku  w sprawie  zawarcia 
porozumienia z Miastem Leszno, dotyczącego powierzenia Miastu Leszno realizacji zadania 
publicznego, polegającego na zapewnieniu właściwej opieki bezdomnym zwierzętom z gminy 
Bojanowo, została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
5) zmiany  Uchwały  Nr  XLVI/357/10  z  dnia  5  listopada  2010  roku  w  sprawie  

nieodpłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  Oddział  Terenowy  w  
Warszawie na rzecz Gminy nieruchomości niezabudowanej położonej w Golinie Wielkiej,

Projekt omówiono na posiedzeniach Komisji Stałych Rady, uwag nie wniesiono. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni – 12 „za” ),(nieobecni: Bartkowiak Jarosław,  
Skupin Krzysztof – złożył mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  28  lutego  2012  roku  w  sprawie  zmiany 
Uchwały Nr XLVI/357/10 z dnia 5 listopada 2010 roku w sprawie nieodpłatnego przejęcia od 
Agencji  Nieruchomości  Rolnych  Oddział  Terenowy  w  Warszawie  na  rzecz  Gminy 
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  Golinie  Wielkiej,  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
6)  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  

Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa kanalizacji sanitarnej w  
Kawczu i Gierłachowie”,

Z projektem  uchwały zapoznano się na  posiedzeniu Komisji Stałych  Rady w dniu 
21 lutego br. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący Jagodziński odczytał projekt i zarządził 
głosowanie.  Za  podjęciem  przedmiotowej  uchwały  głosowali  wszyscy  radni  –  12  „za” 
(nieobecni:  Bartkowiak  Jarosław,  Skupin  Krzysztof  –  złożył  mandat  5.12.2011,  Dariusz  
Sikora).
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Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 lutego 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
z  przeznaczeniem  na  „Budowa kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i  Gierłachowie”,  została 
podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
7)     w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji    pn.  „Budowa   

kanalizacji sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie”.

W  związku  z  tym,  iż  uchwała  nie  była  w  porządku  posiedzenia  Komisji 
Stałych  Rady  pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  uzasadniła  konieczność  wywołania 
przedmiotowego  projektu.  Po  przeprowadzonych  przetargach  i  ustaleniu  kwoty  zadania 
inwestycyjnego  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i  Gierłachowie”  zostały 
wprowadzone  zmiany  w  budżecie  Gminy  na  2012  rok  oraz  w  Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej.  W związku z powyższym należy uchylić Uchwałę Nr X/68/11 Rady Miejskiej 
w Bojanowie z dnia 29 czerwca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie 
inwestycji pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w Kawczu i Gierłachowie” i podjąć nową.
Pytań nie było. Projekt zaopiniowano jednogłośnie, pozytywnie 12 głosami „za” (nieobecni:  
Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof – złożył mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
 Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie  z dnia 28 lutego 2012 roku  w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań  w  zakresie  inwestycji    pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Kawczu  i 
Gierłachowie” została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
8) )  zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Bojanowo na lata 2012 –  

2023,

Projekt uchwały był omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
21  lutego  2012  roku.  Pytań  nie  było.  Przewodniczący  obrad  odczytał  treść  uchwały  i 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 – 2023 głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 
n12 „za”  (nieobecni:  Bartkowiak Jarosław,  Skupin Krzysztof  – złożył  mandat  5.12.2011,  
Dariusz Sikora).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  28  lutego  2012  roku  w  sprawie  zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 –    2023 została podjęta
i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie:
9)zmian budżetu na 2012 rok,

Projekt przeanalizowano na Komisjach Stałych w dniu 21 lutego 2012 roku i od tego 
czasu – jak zaznaczyła pani Skarbnik – zmian nie wniesiono. Pytań nie było. Przewodniczący 
Rady pan Maciej Jagodziński odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni  - 12 głosów „za” (nieobecni:  
Bartkowiak Jarosław, Skupin Krzysztof – złożył mandat 5.12.2011, Dariusz Sikora).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 lutego 2012 roku w sprawie zmian budżetu 
została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.
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Do pkt. 10. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Panu  radnemu  Franciszkowi  Wieremiejko  Burmistrz  Zuter  wyjaśnił,  iż  problem z 
nieprzestrzeganiem przez firmę LIBERO mieszczącą się na ulicy Platanowej, jest nam znamy. 
Na ulicy Platanowej – od ul. Drzymały w kierunku ul. Nowej obowiązuje znak ograniczenia 
wjazdu  pojazdów o  tonażu  większym  niż  10  ton.  Zajmiemy  się  powyższym  problemem, 
wystosujemy pismo do właścicieli firmy i do policji.

Burmistrz Bojanowa zajął głos w sprawie ostro sprecyzowanych pytań pod adresem 
przewodniczącego Rady Macieja Jagodzińskiego, które skierował radny Jan Kubis.
Burmistrz cyt. „ od czasu kiedy pełnię funkcję Burmistrza tj. od ponad 21 lat miałem okazję 
współpracować  z  czterema  przewodniczącymi  Rady  Miejskiej;  z  panem  Zdzisławem 
Szolcem,  z panem Adamem Kołwą, z panem Stanisławem Tomiczakiem a teraz z panem 
Maciejem  Jagodzińskim.   Podkreślam,  iż  współpraca  z  wszystkimi  przewodniczącymi 
układała się nam bardzo dobrze, co nie oznacza, iż nie miały miejsca sytuacje konfliktowe. To 
jest  normalne,  że się  spieramy,  na tematy  dotyczące  gminy mamy czasami  różne zdania, 
jednakże  konstruktywna  krytyka,  na  której  tak  mi  zależy  służy  dobru  gminy.  Prowadzę 
rozmowy nie tylko z przewodniczącym Rady ale również z radnymi. W wielu przypadkach to 
właśnie przewodniczący mnie mobilizuje do  podjęcia działań w rozpoczęciu jakiejś sprawy 
lub kontynuowaniu zaczętego  zadania. Jestem cały czas do Państwa dyspozycji.”

Radnego Zygmunta Maćkowiaka Burmistrz poinformował, iż w dniu 6 marca 2012 
roku o godz.  10.00 w sali  konferencyjnej  Urzędu odbędzie  się  narada  z  sołtysami  gminy 
poświęcona  w  całości  funkcjonowaniu  spółek  wodnych.  W  naradzie  udział  weźmie  pan 
Janusz Wielebski - reprezentujący Gminny Związek Spółek Wodnych w Miejskiej Górce.
Do tej pory przystąpienie do spółki wodnej zadeklarowało 6 wiosek – na 17 sołectw. 
Burmistrz zaznaczył, iż na koszt gminy były przygotowywane dokumenty.
W sprawie reaktywacji spółek wodnych głos zajęła również pani Skarbnik – cyt. „ na ten cel 
wykorzystano  również  środki  publiczne,  bez  problemu  udostępniamy  spółkom  wodnym 
mapy, bazę danych.”
Radny Maćkowiak zapytał czy jest możliwość przystąpienia innych wiosek do spółki.
Burmistrz wyjaśnił, iż te kwestie regulują Statuty.
W kwestii zapadniętej kostki Burmistrz wyjaśnił, że jeżeli warunki pozwolą to gmina dokona 
naprawy uszkodzonego chodnika.

Radnemu Markowi Kotlarczykowi Burmistrz wyjaśnił,  iż do końca kadencji (bieżącej) nie 
przewidujemy dofinansowywania przydomowych oczyszczalni ścieków.

Radnemu Władysławowi Szalkowskiemu Burmistrz odpowiedział, iż łatanie dziur w drogach 
przewidziane jest w kwietniu.

Radnej Halinie Lis Burmistrz wyjaśnił, iż naprawa poboczy należy do powiatu, spotkamy się 
z panem Lipowczykiem kierownikiem Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu – najlepszym 
rozwiązaniem będzie nawiezienie tłucznia.
Prace remontowe na sali w Zaborowicach zostaną zakończone  do 31 października 2012 roku.
Pani radna Lis zapytała cyt. „co z organizacją Dnia Dziecka?”.
Burmistrz wyjaśnił, iż do tego tematu wrócimy.

Po  udzieleniu  odpowiedzi  przez  Burmistrza  Zutera  Państwu  radnym  głos  zabrał 
przewodniczący Rady Maciej Jagodziński.
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Na pytanie radnego Kubisa dlaczego nie rozmawiał z radnym Skupinem o Jego rezygnacji z 
mandatu, przewodniczący Rady odpowiedział cyt. „ na naszym zebraniu oficjalnie mówił, że 
już nie chce dalej być. To dlaczego państwo żeście go nie ratowali. Ja jestem od ratowania 
pana Skupina? Żeby był on na siłę radnym? Przecież jesteście jego przyjaciółmi. Rozmawiał 
ktoś  z  nim?  Ja  mam  całą  Radę,  piętnastu  państwa  jest,  a  nie  jednego  pana  Skupina  i 
wszystkich traktuje równo i z wszystkimi chcę się dogadywać”.
Przewodniczący Jagodziński odczytał treść pisma, które wpłynęło do Biura Rady.
Rezygnacja nastąpiła cyt. „ z przyczyn osobistych”.
Przewodniczący Rady tym razem skierował pytanie w kierunku radnego Kubisa cyt „co to są 
przyczyny  osobiste????”.  Jagodziński  zaznaczył.,  iż  są  to  sprawy  wewnętrzne  dotyczące 
ugrupowania  pewnego  zespołu   radnych  (SAW).  Ponadto  przewodniczący  Rady 
poinformował, iż wielokrotnie prosił o spotkania, niestety bez efektu.
Odpowiedź  na  drugie  pytanie  radnego  Kubisa  cyt.  „kto  jest  następny  (niewygodny)  do 
wyeliminowania z Rady?”, pan Jagodziński odpowiedział: „ Pytanie idiotyczne panie radny, 
pytanie idiotyczne kierowane do mnie, pozostawię je bez odpowiedzi, jeżeli nie współpracuję 
z Państwem to proszę to powiedzieć”.
Ripostując wypowiedź przewodniczącego Jagodzińskiego radny Kubis zaznaczył cyt. „ pan 
sobie współpracy nie życzył”.
W  związku  z  zaistniałą  sytuacją  przewodniczący  obrad  zapoznał  wszystkich  z  absencją 
radnego Skupina na sesjach – na XIII sesji ( w dwóch grudniowych nie uczestniczył 
w związku ze złożeniem mandatu) nie był obecny na II, VI, IX, X i XII sesji Rady.
Na  posiedzenie  marcowe  przewodniczący  obrad  zobowiązał  się  przedstawić  zestawienie 
nieobecności radnego Skupina na posiedzeniach Komisji Stałych Rady.
Jagodziński zwrócił się w kierunku radnego Kubisa cyt. „ zastanówmy się Państwo, jeżeli się 
nie podoba moja praca, moja osoba moja facjata, proszę to powiedzieć publicznie”.

Do powyższej wymiany zdań odniósł się Burmistrz Bojanowa Józef Zuter – cyt. „ ja 
nie  wiem,  kto  ja  ugrupowanie  reprezentuje  w  Radzie.  Rada  ma  być  całością,  służymy 
interesom mieszkańców naszej  gminy. Na najbliższe obrady postaram się przygotować motto 
jakie przyświecało samorządowcom, wypiszemy je na tej  sali abyśmy wiedzieli  ku czemu 
jesteśmy powołani i ku czemu służymy. Dla mnie ta dyskusja jest żenująca, tak wąska grupa 
osób nie powinna dzielić się na przyjaciół i wrogów – „ Miłość buduje, niezgoda rujnuje”.
Burmistrz kontynuował Swoją wypowiedź – cyt. „ czy dobra współpraca Przewodniczącego 
Rady  i  Burmistrza  to  jest  coś  nie  tak???;  dla  pewnej  grupy  radnych  być  może  jestem 
niewygodny !”.
Zabierając głos przewodniczący Jagodziński przypomniał, iż prosił (niektórych radnych) na 
spotkania SAW-u, niestety nikt nie przyszedł; cyt. „ podjąłem się tej misji i chcę ją wypełniać  
jak najlepiej,  jeśli  uważacie  Państwo,  że  robię to  źle  .....  ja  też  mam swój  zawód,  swoje 
zobowiązania zawodowe”.

Radny  Leszek  Janowicz  poprosił  o  udzielenie  głosu.  Zwrócił  się  do  wszystkich 
uczestników sesji tymi słowami cyt. „ nie ściągajmy nawyków ‘z góry’, to mija się z celem, 
nie dzielmy się na ugrupowania, w tak małym środowisku one nic nie znaczą , nie róbmy 
sobie na złość”.

Radny  Franciszek  Wieremiejko  również  zabrał  głos  w  tej  kontrowersyjnej  i 
wywołującej  wiele  emocji  kwestii  -  cyt.  „  Nasze osobiste  urazy nie  powinny przekreślać 
oczekiwań społecznych.  Podzielam zdanie  pana  Burmistrza,  że  nie   kolor  organizacji  ale 
pojedyncze głosy radnego i interes ogółu jest najważniejszy. Dziękuję”.

Jako  ostatni  wypowiedział  się  radny  Rady  Powiatu  Rawickiego  pan  Wiesław  Ceglarek. 
Nawiązał  do debaty przedwyborczej,  w której  wraz z innymi  kandydatami  na stanowisko 
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burmistrza wziął udział. Powołał się również na obietnicę jaką złożył podczas debaty, iż bez 
względu na wynik wyborów będzie pracował na rzecz gminy, cyt. „tu się urodziłem, tu się 
wychowałem, tu się wykształciłem i założyłem rodzinę i tutaj umrę. Co nas nie zabije to nas 
wzmocni’ – zakończył wypowiedź radny powiatowy Ceglarek.

Do pkt. 11 Wolne głosy i wnioski.

Radny  Władysław  Szalkowski  poinformował,  iż  istnieje  możliwość  oddania  1% 
podatku na ciężko chorą dziewczynkę, rozdał osobom zainteresowanym ulotki z danymi i 
numerem konta.

Przewodniczący Rady poinformował, iż posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej 
odbędą się 20 marca 2012 roku, a XVII sesja Rady 27 marca 2012 roku.

Sołtys Wydartowa I pani Wieńczyslawa Barteczka prosiła aby wszystkie informacje o 
imprezach organizowanych przez Dom Kultury w Bojanowie oraz inne ogłoszenia trafiały na 
wioski.
Przewodniczący Rady powitał na sesji delegację rodziców z miejscowości Zaborowice.
Grupę reprezentowała pani Magdalena Konieczna.
Rodzice  zaniepokojeni  informacjami  o  likwidacji  szkoły  postanowili  porozmawiać  z 
władzami Bojanowa.
Panią  Konieczną  interesowała  sprawa spotkania  Burmistrza  z  rodzicami  dzieci  i  dyrekcją 
szkoły w celu omówienia powyższej kwestii.
Burmistrz  odpowiedział,  iż  likwidacja  filii  w Zaborowicach  była  planowana od kilku  lat. 
Przedstawił  również  korzyści  wynikające  z  tych  zmian.  Dzieci  starsze  z  klas  I-III  będą 
dowożone autobusem do Szkoły Podstawowej w Bojanowie lub Szkoły Podstawowej 
w Trzeboszu. Z przedszkola na miejscu będą korzystały małe dzieci w wieku 4-6 lat.
Organizacja dowozu będzie oparta na kursach planowanych przez szkołę. Burmistrz zapewnił 
rodziców, iż oddział przedszkolny powstanie z cała pewnością, gdyż gmina zainwestowała 
wiele funduszy w ten budynek i będzie inwestować dalej, ponieważ lokal trzeba dostosować 
do wymogów przedszkola, m.in. pobudować plac zabaw.
Głos w dyskusji zajęła również dyrektor przedszkola w Trzeboszu pani Krystyna Przewłocka.
Zdaniem pani dyrektor powstanie nowego oddziału przedszkola rozwiąże wiele problemów.
Do przedszkola będą mogły być przyjęte 3 i 4 – latki, w obecnej chwili dzieci jest dużo i nie 
wszystkim chętnym jesteśmy w stanie zabezpieczyć miejsca w placówce.
Burmistrz Zuter podkreślił, że gmina nie chce dokonywać „rewolucyjnych” zmian w oświacie 
w kwestii Zaborowic. Zmusza nas do tego sytuacja.
 Pani Magdalena Konieczna zaznaczyła, że delegacja rodziców nie przyszła tu z atakiem, ale 
wprowadzenie jakichkolwiek zmian budzi obawy. Wszystkim leży na sercu dobro dzieci. 
Radna Halina Lis zapytała o personel szkoły – czy likwidacja placówki nie spowoduje utraty 
pracy przez zatrudnione tam osoby. 
Burmistrz wyjaśnił, że 2 osoby mają gwarantowane zatrudnienie; problemem jest znalezienie 
etatu do 1 osoby, ale postaramy się aby nie pozostała bez środków do życia.
Na tym dyskusję zakończono.

Do pkt. 12 Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie 
przewodniczący Maciej Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął o godz. 12.30 
obrady.

Protokolant: Przewodniczący Rady
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Beata Sikora            (-) Maciej Jagodziński
Inspektor             

12


